

At 10:46 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, MAY 4, 1989

(2)

The Standing Committee on Labour, Employment and Immigration met *in camera* at 9:38 o'clock a.m. this day, in Room 269 West Block, the Chairman, Jean-Pierre Blackburn, presiding.

*Members of the Committee present:* Warren Allmand, Edna Anderson, Jean-Pierre Blackburn, Doug Fee, Dan Heap, Al Johnson, George Proud, Larry Schneider, Jacques Vien, Dave Worthy.

*Acting Members present:* Fernand Jourdenais for Allan Koury, Joe Volpe for Gilbert Parent.

*Other Member present:* Christine Stewart.

*In attendance: From the Library of Parliament:* Kevin Kerr and Margaret Young, Research officers.

The Committee proceeded to the consideration of its future business.

The Chairman presented the First Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure which reads as follows:

Your Sub-Committee on Agenda and Procedure met on Tuesday, April 25, 1989 and agreed to make the following recommendations:

1. That the Committee meet two (2) times each week, with meetings to be scheduled on Tuesday at 11 o'clock a.m., and Thursday at 9:30 o'clock a.m.
2. That new Members of Parliament be given a briefing session by officials of the Department of Employment and Immigration with respect to the workings of the Department and the programs it sponsors.
3. That during the questioning of witnesses at any meeting of this Standing Committee, there be allocated ten (10) minutes for the first questioner of each party in the following order: Liberal, NDP, Independent, Conservative; and that thereafter, five (5) minutes be allocated to each subsequent questioner.
4. That, as established by the Board of Internal Economy, and at the discretion of the Chairman, reasonable travelling expenses be reimbursed to witnesses who appear before the Committee up to a maximum of three (3) representatives per organization.
5. That the following meetings and witnesses be scheduled, subject to the availability of the witnesses concerned, for the Committee's study of the Main Estimates:

À 10 h 46, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 4 MAI 1989

(2)

Le Comité permanent du travail, de l'emploi et de l'immigration se réunit à huis clos, aujourd'hui à 9 h 38, dans la pièce 269 de l'Édifice de l'ouest, sous la présidence de Jean-Pierre Blackburn, (*président*).

*Membres du Comité présents:* Warren Allmand, Edna Anderson, Jean-Pierre Blackburn, Doug Fee, Dan Heap, Al Johnson, George Proud, Larry Schneider, Jacques Vien, Dave Worthy.

*Membres suppléants présents:* Fernand Jourdenais remplace Allan Koury; Joe Volpe remplace Gilbert Parent.

*Aure député présent:* Christine Stewart.

*Aussi présents: De la Bibliothèque du Parlement:* Kevin Kerr et Margaret Young, attachés de recherche.

Le Comité entreprend de déterminer ses futurs travaux.

Le président présente le Premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure libellé en ces termes:

Le Sous-comité du programme et de la procédure se réunit le mardi 25 avril 1989 et convient de formuler les recommandations suivantes:

1. Que le Comité se réunisse deux fois par semaine, le mardi à 11 heures et le jeudi à 9 h 30.
2. Que les nouveaux députés assistent à une session d'information, donnée par les responsables du ministère de l'Emploi et de l'Immigration, sur les activités de leur ministère et sur les programmes qu'ils parrainent.
3. Que dans toutes les séances du Comité permanent, le droit de parole pendant la période réservée à l'interrogation des témoins soit attribué aux partis selon l'ordre suivant: Parti libéral, Nouveau Parti démocratique, Indépendant et Conservateur, et de la manière suivante: le premier intervenant de chaque parti dispose de dix (10) minutes, puis le deuxième et les suivants de cinq (5) minutes, à tour de rôle.
4. Que, conformément aux directives du Bureau de régie interne et à la discrétion du président du Comité, un montant raisonnable soit versé, à titre de remboursement de frais de déplacement, aux témoins qui comparaissent devant le Comité, jusqu'à concurrence de trois (3) représentants par organisme.
5. Que le Comité se réunisse pour l'étude du Budget des dépenses principal et entende les témoins suivants, sous réserve de leur disponibilité, aux dates suivantes: